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INTERPELACJA  

 

 

Dotyczy: stosowania kwalifikowanych podpisów elektronicznych. 

 

 

 Szanowny Panie Prezydencie. 

 

 W czasie trwającego w Polsce stanu epidemiologicznego, a tym samym utrudnionego 

kontaktu na linii obywatel – urząd konieczne jest załatwianie wielu spraw urzędowych drogą 

korespondencyjną. Z własnego doświadczenia wiem, iż niektóre wydziały Urzędu Miasta Poznania 

wymagają złożenia ręcznego podpisu na wielu dokumentach (np. na potwierdzeniach złożenia ofert 

w konkursach dla NGO’sów, na uchwałach zarządów osiedli, na uchwałach rad osiedli, itd.). Wiele 

wydziałów nie jest przygotowanych do przyjmowania dokumentów podpisanych elektronicznym 

podpisem kwalifikowanym i wymaga własnoręcznych podpisów na dokumentach. Możliwość 

stosowania kwalifikowanego podpisu elektronicznego na dokumentach przekazywanych 

elektronicznie zapewnia obywatelom m.in. ustawa o usługach oraz identyfikacji elektronicznej  

z 2006 roku, oraz stosowne rozporządzenie Parlamentu Europejskiego. Kwestie te reguluje również 

kodeks cywilny, który w art. 78(1) § 1. Wskazuje, iż: „Do zachowania elektronicznej formy 

czynności prawnej wystarcza złożenie oświadczenia woli w postaci elektronicznej i opatrzenie go 

kwalifikowanym podpisem elektronicznym” oraz w „§ 2. Oświadczenie woli złożone w formie 

elektronicznej jest równoważne z oświadczeniem woli złożonym w formie pisemnej”. Z wyżej 

przytoczonych aktów prawnych oraz stosownego orzecznictwa wynika, iż podpisanie dokumentu 

kwalifikowanym podpisem elektronicznym wywołuje wszystkie wymagane prawem skutki. Od tej 

zasady nie ma żadnych wyjątków. Dla ważności takiego podpisu wymagane jest jedynie posiadanie 

aktualnego certyfikatu w momencie podpisywania dokumentu. 

 



 
 

Pomimo obowiązującego w powyższym zakresie prawa niektóre wydziały nie uznają złożonych pism 

z zastosowaniem kwalifikowanego podpisu elektronicznego i „zmuszają” obywateli do złożenia 

pisma z podpisem ręcznym „w późniejszym czasie” lub „wysłanie pocztą tradycyjną”. 

 

 Uprzejmie proszę o podjęcie w Urzędzie Miasta Poznania stosownych działań, aby każdy 

obywatel zainteresowany złożeniem dokumentów przy zastosowaniu kwalifikowanego podpisu 

elektronicznego mógł to uczynić bez zbędnych problemów ze strony pracowników UMP. Jest  

to niezwykle ważne zwłaszcza w okresie, jaki przezywamy obecnie w Polsce (epidemia).  

 

 

 
             Z poważaniem, 

 

         (-) Łukasz Kapustka 

 

      Radny Miasta Poznania 

 


